
1  

  

  

  

 
Laagri Kool  

  

LAAGRI KOOLI HOOLEKOGU KOOSOLEKU PROTOKOLL  

 

Laagri                      05.04.2022 nr 69 

  

Algus: kell 18.00, lõpp kell 20.05 

  

Koosoleku juhataja: Tormi Tabor  

Koosoleku protokollija: Vilja Trei  

  

Võtsid osa: Keiju Marmor (Möldre maja I kooliastme esindaja), Hedi Nurme-McDonald (peamaja 1. 

klasside esindaja), Kersti Parts (peamaja 2. klasside lapsevanemate esindaja), Kati Eier (peamaja 4. 

klasside lapsevanemate esindaja), Ulla Uustani (peamaja 6. klasside esindaja), Tormi Tabor (peamaja 7. 

klasside lapsevanemate esindaja), Diana Bondartšuk (peamaja 9. klasside lapsevanemate esindaja), Aivi 

Pärisalu (õpetajate esindaja), Jaana Randla (õpetajate esindaja), Kersti Schamardin (õpetajate esindaja) 

Tõnu Poogen (õpetajate esindaja), Robert Binsol (õpilaste esindaja), Taigur Tooming (kooli toetava 

asutuse esindaja). 

Puudusid: Mai Kartau (Möldre maja II kooliastme esindaja), Piret Jesse (peamaja 8. klasside 

lapsevanemate esindaja), Triin Lisell Aasmaa (õpilaste esindaja), Tõnis Ilp (OÜ LHSK esindaja), Birgit 

Tammjõe-Tulp (vallavalitsuse esindaja), Ken-Erik Aus (vilistlaste esindaja). 

Külalised: Toomas Artma (kooli direktor), Annika Ivainen ja Karin Miido (Baltic Restaurants Estonia) 

 

Päevakord: 

1. Koolitoidu rahulolu-uuringu kokkuvõte (Baltic Restaurants Estonia, Annika Ivainen, Karin Miido) 

2. Laagri Kooli 2022. a eelarve täitmine (T. Ilp) 

3. Arvamuse andmine Laagri Kooli 2023. a eelarvele (T. Ilp) 

4. Õpetajate rahulolu-uuringu kokkuvõte (T. Artma) 

5. Muu info 

 

1. Koolitoidu rahulolu-uuringu kokkuvõte (Baltic Restaurants Estonia Annika Ivainen ja Karin Miido) 

Kuulati  

A. Ivainen 

Koolitoidu rahulolu-uuringu küsitlus toimus 18.11-13.12.2022. 2021 aastal oli vastajaid 270, 2022 oli 

vastajaid 335.  

Küsitlus oli veebipõhine, millele said vastata õpilased, koolitöötajad, lapsevanemad. Õpilaste hulgas 

suurem osa vastajatest on 6.-8. klass, enamus neist käivad söömas iga päev. Õpilaste vastustest, miks 

söömas ei käida, võis välja lugeda, et toit on liiga alamaitsestatud ja tervislik.  

Vastuste muster oluliselt ei ole muutunud, lemmikud on endiselt makaronid, kanatoidud, plohv, 

suppidest borš, frikadellisupp, lisaks pikkpoiss. Frikadellisuppi ei valmistata enam, sest köök ei kasuta 
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valmis frikadelle ja nii suurele kogusele ei ole mahtu neid valmistada. Pakume hakklihasuppi, mis on 

hästi vastu võetud. Uue lemmikuna toodi välja püreesupid. 

Uuringust võis välja lugeda, et magustoitu võiks pakkuda igapäev, eelistatult on kohupiimad, 

mannavaht. Koolitoidu valmistamisel on omad normid, kaloraaž ei tohi üle minna, kui palju võib suhkrut 

tarbida, kui palju võib soola tarbida ja kõik sellised asjad, et need on normid, millest toitlustaja peab 

kinni pidama. 

 

Küsimusele toidu maitse kohta vastasid hea ja väga hea 33 protsenti ja võiks olla parem 38 protsenti 

vastanutest. 

Küsimusele toitude väljanägemise kohta vastas hea ja väga hea 35 protsenti ja 42 protsenti, et võiks 

olla parem. Toitude mitmekesisust hinnati hea ja väga hea 55 protsenti ja võiks olla parem 26 protsenti. 

Teenindajatega suhtlemist hindas vastanutest 71 protsenti hea ja väga heaks.  

Söögivahetunni ajal on saalis 3 inimest, kes jälgivad toitude kättesaadavust, kui mõni antud päeva 

menüüs olev komponent saab otsa, siis tuuakse juurde, ei teki olukorda, kus keegi toidust päris ilma 

jääb.  

 

Hea tagasisidena saime samuti teada, et põnevust pakuvad teemapäevad: veebruaris valmistasime 

Eesti toitusid, märtsis Poola maitsed, mais ootavad meid tähed taldrikus, seekord valmistame Gert 

Kanteri, Rein Veidemanni, Arti Aigro, Kreete Verlini, Kelly Sildaru pakutud retseptide järgi tehtud 

toitusid, mis on kohendatud koolidele. 

 

T. Tabor tegi ettepanku, et kui järgmisel korral vaatame uuringu kokkuvõtteid, et siis need 

uuringutulemused võiksid olla võrreldavad ja kui te ette kannate, siis oleks näha ka, kuidas need ajas 

muutuvad, siis on võimalik arutleda selle üle, kuidas, mida trend näitab. 

Edaspidi rahuolu-uuring saata hoolekogu liikmetele enne hoolekogu koosolekut tutvumiseks. 

Baltic Restaurants Estonia esindajalt paluti esitletud rahulolu-uuringust saata hoolekogule 

lühikokkuvõte. 

 

Toimus arutelu 

Peatuti kooli toidu teemal üldisemalt. Millist toitu rohkem pakkuda, millist vähem, kas pauktav toit on 

piisavalt mitmekesine, kas sisaldab kõiki organismile vajalikke toitaineid, mineraalained, kas sool peaks 

olema saadaval õpilastele. Koolitoitu ei saa võrrelda päris koduse toiduga. Valmistamise tehnoloogia 

on mõnevõrra teine ja kogus, mida tuleb igapäevaselt valmistada on väga suur. Üldiselt ollakse koolis 

toiduga rahul. On olnud juhuseid, kus saab mõni salati komponent või praepäeval üks lisanditest otsa, 

mis sisuliselt kohe asendatakse uue vanniga.  

 

Hoolekogu võttis informatsiooni teadmiseks. 

 

2. Laagri Kooli 2022. a eelarve täitmine 

T. Ilp edastas materjalid hoolekogule e-posti teel. 

2022.a. 5,4 milj.eur, s.h investeeringud 550 tuh.eur (gümnaasiumi võimla ehituse lõpetamine) 

2023.a. 6,3 milj.eur, s.h. investeeringud 80 tuh eur (staadioni valgustuse ja spordihoone vent seadmete 

renoveerimine). 

Kasvust 2022-2023 suurema osa moodustas pedagoogilise personali palga tõus. 

Palkade dünaamika normkoormusega, kvalifikatsiooniga õpetajatel: 

2021.a.  1455 eur 
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2022.a.   1633 eur 

2023.a.   1899 eur 

 

Olulisemad eelarvet mõjutavad sündmused 2022.a. 

• Gümnaasiumi võimla valmimine. Siseruumide hooaja jooksul viis Laagri kool uues võimlas läbi 17 

õppetundi nädalas, minevikku jäid kooli aulas läbiviidavad tunnid. 

• Spordihoone kohvik likvideeriti, vabanenud pinnale ehitati täiendav riietusruum ja ruum 

võimlemisõpetajatele. Suupisteid saavad õpilased osta automaadist. 

• Aasta möödus kommunaalide tõusu tähe all. Kulud elektrile ületasid eelarves planeeritut ca 100 tuh 

eur võrra. 

• Eelarve kulude poolt mõjutas ka üldine hinnatõus: paber, õpikud, töövihikud (22/23 .a. kasv ca 25%) 

jm. 

 

3. Arvamuse andmine Laagri Kooli 2023. a eelarvele 

T.Ilp edastas materjalid hoolekogule e-posti teel. 

Olulisemad eelarvet mõjutavad sündmused 2023.a.  

Harju JK esindusmeeskond pääses Premium liigasse, millega seoses tekkisid staadionile täiendavad 

nõuded.  

-lisada tribüünikohti 25% 

-luua teleülekannete valmidus (võrguühendus staadionil) 

-tõsta staadionivalgustuse taset  

-parandada staadionimuru kvaliteet 

Staadioni nõuetega vastavusse viimine parandab tingimusi ka koolitundide läbiviimiseks. 

Sügisel algavaks uueks õppeaastaks sisustatakse väike jõusaal gümnaasiumi võimlas. 

 

4. Õpetajate rahulolu-uuringu kokkuvõte 

Kuulati 

T. Artma 

Õpetajate rahulolu-uuring toimus veebipõhiselt ajavahemikul 6.3-26.3.2023. Rahuloluküsitluse 

kokkuvõttele tegi T. Artma koosolekul lühitutvustuse ning andis omapoolsed selgitused. Esitluses olid 

hinnangud 7 aasta lõikes. Rahulolu-uuring on 2016 aastal T. Artma poolt sellisel kujul välja töötatud, 

küsimused on aastate lõikes samad, sel juhul saab andmeid võrrelda. Hinnatakse viie palli süsteemis. 

 

Rahulolu-uuringus anti hinnang järgnevale:  

1. kooli peamaja füüsilisele keskkonnale (üldilme, puhtus, vahendid, ruumid jms) 2022 hinne 4,174, 

2023 hinne 4,0. 

2. õppetöö tasemele 2022 hinne 4,043, 2023 hinne 4,065. 

3. majasise info liikumisele (hulk, kättesaadavus, õigeaegsus, täpsus) 2022 hinne 4,174, 2023 hinne 

4,152. 

4. kolleegide panustamisele igapäevatöösse 2022 hinne 4,0, 2023 hinne 4,065. 

5. kooli juhtimisele 2022 hinne 4,196, 2023 hinne 4,283. 

6. koolituste kättesaadavusele 2022 hinne 4,283, 2023 hinne 4,5. 

7. suhetele lapsevanematega 2022 hinne 4,130, 2023 hinne 4,065. 

8. lastele ja lapsevanematele korraldatud üritustele 2022 hinne 3,848, 2023 hinne 3,957. 
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9. koolitoidule (kogus, tervislikkus, mitmekülgsus) 2022 hinne 3,565, 2023 hinne 3,478.  

10. koolivormi tootjale (kvaliteet, hind, kättesaadavus) 2022 hinne 4,022, 2023 hinne 3,848. 

11. kooli turvatöötaja tööle (viisakus, konkreetsus, sõbralikkus jms) 2022 hinne 4,826, 2023 hinne 4,826. 

 

T. Artma kommenteeris punkti 1, mis puudutab koolimaja puhtust, et hinne on pisut langenud ja põhjus 

on lihtne, koristajat on raske leida ja küsimus ei ole enam töötasus, vaid seda laadi tööd ei taheta teha. 

Õpilaste suhtumine on valdkond, millega peab kool tegelema (laamendatakse ja tegeletakse lihtlabaste 

rumalustega).  

Kas sisse ostetud koristusteenus muudaks midagi, on samuti küsitav.  

 

Punkti 2 juurde, et tegelikult on igas küsimustiku punktis kaks koroona aastat hinnatud sarnaselt ehk 

koroona aastad olidki erinevad.  

Õppetöö on hinnangute põhjal hakanud tõusma 2018-2023. Mida aeg edasi, seda raskem on leida 

õpetajaid ja õppetöö taset hoida tõusvas trendis, sisuliselt on see hinne kolleegilt kolleegile, suund on 

koolil õige. 

 

Punktis 3 majasisene infoliikumine oli jälle koroona aastatel erinev nüüd stabiilne, 2018 ja 2023 on 

hinnanguliselt täpselt sama. 

 

Punktis 4 kolleegide panustamine igapäevatöösse oli taas näha, et koroona aastatel hinnati panust 

kõrgema hindega ja nüüd taas tasapisi tõusvas suunas. Kui 2016 aastal oli koolis õpetajaid umbes 70 ja 

täna on 110, siis on arusaadav mõningane langus, sest kõik õpetajad ei jõua omavahel suhelda. Rohkem 

suhtlemist on tulnud ainekodade töögruppide moodustamistele. 

 

Punktis 5 on näha jälle, et koroona aastad on teiste aastatega võrreldes erinevad, samas sai sellest 

perioodist palju õpitud. Üldiselt võib selle hindega rahule jääda, arvestades seda, et kool pidevalt 

kasvab oma kahe õppehoonega. Paremaks saame teha omalt poolt kindlasti nn atraktiivsust õpetajate 

ringkondades, kes meie kooli tööle tulevad. Õpetajate püsivus koolis on üldiselt hea. Reaal- ja 

loodusainete õpetajate leidmine ei ole lihtne, sest tihtipeale valitakse tasuvam töö, kas IT või teaduste 

valdkonnas. 

 

T. Tabor palus täpsustada, kas ja kui mitu juhtumit on olnud käesoleval õppeaastal, kus õpetaja lahkub 

põhjusel, et kool ei sobinud või tekkisid lahkhelid vms? 

T. Artma vastas, et sellel õppeaastal on olnud kaks sellist juhtumit. Esimese puhul saab öelda 

üldsõnaliselt, et klassiõpetaja ja lapsevanemad ei leidnud ühist keelt. Kooli juhtkond oli õpetajale 

igakülgselt toeks, kuid õpetaja tegi siiski otsuse lahkuda. 

Teise õpetaja puhul lõpetati tööleping enne katseaja lõppu.  

 

Punktis 6 toodud hinnangud koolituste kättesaadavusele on peale koroona aastaid madal, mitte sellel 

põhjuselt, et koolitustele ei lubata, vaid koolituste kättesaadavus oligi kehv. Peale koroonat pakkusid 

koolitajad üksnes weebi koolitusi, millest õpetajad ei soovinud osa võtta ja koolitajad omakorda ei 

julgenud veel erinevate võimalike piirangute taas kehtestamise mõttes koolitusi läbi viia. 

Hetkel on koolituste kättesaadavuse hinne tavapärasel tasemel. 
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Punktis 7 hinnang suhetele lapsevanematega on langustrendis ja koolijuhina ei oska liigselt 

kommenteerida. Koolisiseselt üha enam on kuulda, millised ebamõistlikke nõudmisi õpetajatele 

esitatakse. Selline suhtumine tundub olema üldine ühiskonna trend. Hinnangute põhjal saab ka öelda, 

et koroona aeg kindlasti vähendas õpetajate, laste ja lapsevanemate vahelisi suhteid ja suhtlemist, 

silmas pidades ühiseid tegemisi, väljasõite jne.  

 

Punktis 8 hinnang lastele ja lapsevanematele korraldatud üritustele oli taas koroona ajal languses, 

hetkel jälle tõusu trendis, loodame, et üsna pea on hinnanguliselt taas 4. 

 

Punktis 9 hinnang koolitoidule on hinne langenud, muidu on olnud aastate lõikes üsna stabiilne. Enamus 

õpetajatest söövad koolis pakutavat toitu, leidub ka neid, kes võtavad toidu karbiga kaasa. Õpilastele 

on koolitoit tasuta, õpetajatele ja külalistele tasu eest. 

 

Punktis 10 hinnang koolivormi tootjale on madal, õpetajate kommentaaridest põhjust välja ei lugenud. 

Õpetaja kui kooli töötaja, mitte lapsevanem, ei oska hinnata koolivormi kvaliteeti.  

T. Tabor avaldas arvamuse, et edaspidi järgnevatel aastatel see küsimus õpetajate rahulolu-uuringust 

välja jätta, kui see hinnang koolile suurt midagi ei anna. 

 

Punktis 11 hinnang kooli turvatöötaja tööle on hinnatud sama kõrgelt kui eelneval õppeaastal.  

 

Toimus arutelu. Hoolekogu võttis info teadmiseks. 

 

5. Muu info 

5.1 Kooli toidu kvaliteedi parandamine 

6. a ja 8. klasside lapsevanemate poolt tuli ettepanek hakata aktiivselt tegelema kooli toidu kvaliteedi 

parandamisega. Siinkohal ettepanekud, millega võiks edasi liikuda:  

1. Teostada laste seas anonüümne küsitlus kooli toitlustuse kohta. Kui laste vastus teada, siis saab ka 

teemaga edasi minna ja saab ka tegeliku pildi probleemist. Küsimustik tuleks koostada võimalikult ruttu, 

et saaks võtta esimesi samme juba kevadel. 

2. Hoolekogu võiks teha teema eest vastutavatele isikutele ettepaneku võrrelda Laagri Kooli ja Saue 

Riigigümnaasiumi menüüd ja viia sisse parendused Laagri Koolis, ehk on midagi õppida või paremaks 

muuta. Samuti Taimaut laste laagrites kiidavad lapsed toitu.  

3. Hoolekogu võiks teha valla valdkonna juhtidele ettepaneku pakkuda lastele koolitoiduna 5 päeva 

nädalas kala- või lihasisaldusega praadi, kui vajalik, siis tõsta päevaraha õpilase kohta.  

Laste toidu pealt kokku hoidmine ei ole õige koht. 

 

T. Artma palus hoolekogu liikmete arvamust, kas teha uus anonüümne küsitlus koolitoidu kohta. 

T. Tabor arvamusel ei ole mõtet teha dubleerivat küsitlust, pigem panustada olemasolevasse küsitlusse, 

seda võimalusel parenadada, rohkem välja reklaamida vms.  

Hoolekogu enamus liikmetest ei toeta täiendava uuringu läbi viimist. 

T. Artma vastas viidates punktile 2, kus on tehtud ettepanek võrrelda Saue Riigigümnaasiumi ja Laagri 

kooli toitu, ei ole mõeldav, sest Gümnaasiumis on teised hanked ja teised rahalised võimalused, suure 

tõenäosusega on ühiku hind kõrgem. 
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T. Tabori arvamusel võiks toitlustaja käest küsida menüüde võrdluse, kui nemad toitlustavad nii Saue 

Riigigümnaasiumit kui Laagri Kooli, ehk oskavad nemad välja tuua erisusi, samuti oskab toitlustaja öelda 

toidukorra maksumuse erinevuse. 

T. Artma ütles, et igal õppeaastal on toidukorra hind natukene tõusnud, suure tõenäosusega tõuseb 

hind ka uue hanke puhul. Vastavalt elukalliduse tõusule tõuseb ka toitlustaja hind. 

T. Tabor küsis hoolekogu liikmete arvamust, kas koolis peaks ära lõpetama “Taimne Teisipäev” 

programmi? (Tervise Arengu Instituudi 2014. aasta Eesti rahvastiku toitumise uuringust selgus, et 

eestlased tarbivad kolm korda rohkem lihatooteid, kui tervisele kasulik oleks. Samas tarbib vaid 2,2% 

Eesti elanikest piisavas koguses puu- ja köögivilju. Seepärast oleme Taimse Teisipäevaga võtnud 

südameasjaks tõsta tervisliku taimse toidu tarbimist!) 

Hoolekogu liikmetest ei poolda keegi, 3 erapooletut, et koolis ära lõpetada “Taimne Teisipäev”. 

 

Hoolekogu võttis informatsiooni teadmiseks. 

 

5.2 Laagri Kooli rataste kasutuse statistika 

T. Tabor andis ülevaate Laagri Kooli jalgrataste kasutamise statistikast. Nädalas korra või paari nädala 

tagant teeb paikülevaatusi (loetleb) mõlema õppehoone juures olevatest jalgratastest ja seda just kooli 

päeva alguses. Kool teeb ise samuti sarnast statistikat. Umbes veerand õpilastest käib rattaga koolis, 

mis on Eesti kontekstis väga hea tulemus. See on kujunenud juba Laagri Kooli üheks maine osaks ja 

Laagri Kool on rattarikas kool.  

Selle baasilt on MTÜ Rattaga kooli alustamas ühe eraettevõttega koostöös projekti, kus ka teised koolid 

asuksid sarnaselt loendusi tegema, statistikat jagama.   

T. Artma omalt poolt tänas T. Taborit antud panuse eest, mis puudutab jalgrattaga liikumist, jalgsi 

liikumist ja autovaba liikumist.  

 

5.3 2023/2024 õppeaasta 1. klasside vastuvõtt 

T. Artma andis ülevaate 2023/2024 õppeaasta 1. klassi õpilaskandidaatidest.  

Peamajja esitati 112 taotlust ja Möldre õppehoonesse 86 taotlust. Avame mõlemas õppehoones 4 

paralleeli, kui tekib vajadus lisaklassi loomiseks, on koolil valmidus olemas. Tänud kooli juhtkonnale 

igakülgse toetuse eest. 

 

5.4 Teise B võõrkeele valiku kokkuvõte 

T. Artma ütles, et seni on olnud B võõrkeeleks Laagri Koolis vene keel, mis algab 6. klassist. Plaan on 

juurde lisada alates järgmisest õppeaastast veel üks võõrkeel, hetkel on kaalumisel saksa keel.  

Kool korraldas lapsevanematele küsitluse B-võõrkeele valiku kohta. 

Tulemused olid järgmised: vastajaid oli kokku 117. Sisuliselt võrdselt said hääli saksa (34), hispaania (31) 

ja vene keel (30). Oluliselt vähem hääli sai prantsuse (10) keel ning üksikuid hääli said teised keeled 

(soome (7), rootsi (2), jaapani (2) ja itaalia keel(1). 

 

Koosoleku juhataja lõpetas koosoleku kell 20.05. 

  

Tormi Tabor        Vilja Trei 

hoolekogu esimees       protokollija 


